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Folketingets Udvalg for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri har i brev af 2. november 2012
stillet følgende spørgsmål nr. 5 (L 23), som hermed besvares. 

Spørgsmål 5:

”Er der blot tale om skat på eksport?”

Svar:
Der blev pr. 1. august 2012 indført betaling for bistand i forbindelse med eksport. De 
nye regler, der indføres med lovforslaget, ændrer ikke på dette.

De opkrævede beløb går direkte til finansiering af Fødevarestyrelsens 
eksportfremmende arbejde. Der er altså tale om formålsbestemte gebyrer, hvor 
provenuet direkte kommer dem til gode, som er med til at betale. En skat, derimod, 
opkræves med henblik på at skaffe statskassen midler til den generelle drift af 
statsapparatet, udbetaling af folkepension, anlæg af veje osv. 
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